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Protokół nr IV/18 

sesji Rady Miejskiej w Nowym Tomyślu 
z dnia 21 grudnia 2018 r. 

 

 

Ad. 1  

O godz. 13:20 Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Ratajczak otworzył IV sesję 

Rady Miejskiej w Nowym Tomyślu i powitał wszystkich przybyłych na sesję. 

W sesji na 21-osobowy ustawowy skład Rady udział wzięło 16 radnych. Nieobecni 

radni – Łukasz Frański, Bogusław Nawrot, Adam Szofer Rafał Tabaczyński oraz Andrzej 

Wałęsa (z uwagi na wygaśnięcie mandatu). Wobec powyższego Rada była władna 

do podejmowania prawomocnych stanowisk i uchwał.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 2 i 3 do 

protokołu.  

 

Ad. 2  

Przewodniczący Marek Ratajczak poinformował, że wraz z zaproszeniem na sesję radni 

otrzymali porządek obrad i do tej pory nie wpłynęły żadne uwagi. Wobec braku wniosków 

o zmianę porządku obrad, Przewodniczący stwierdził, że sesja prowadzona będzie zgodnie 

z proponowanym porządkiem, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków budżetu gminy Nowy Tomyśl, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Nowy Tomyśl na lata 2019 do 2026. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2019. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne głosy i informacje. 

10. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 3  

Przewodniczący Marek Ratajczak poinformował, że zapoznał się z protokołem z III 

sesji Rady Miejskiej z dnia 11 grudnia 2018 r., protokół został przesłany radnym i do czasu 

sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu.  

Wobec braku wniosków radnych, Przewodniczący Marek Ratajczak zarządził 

głosowanie nad przyjęciem protokołu bez odczytywania. 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych – protokół został przyjęty jednomyślnie. 

Wyniki głosowania 

Głosów „za” - 16  



 

2 

 

(W. Andryszczyk, T. Antuszewski, Ł. Chalasz, L. Drążkowiak, R. Górczyński, M. Jandy, 

R. Kret, H. Krzeszowski, B. Lipiecki, T. Matusiak, A. Molenda-Gałganek, A. Polański, 

M. Ratajczak, P. Szymkowiak, K. Wilkoszarska, T. Wlekły) 

Głosów „przeciw”: 0 

Głosów „wstrzymujących się”: 0  

 

Imienne wykazy wszystkich głosowań radnych stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 4 

 Przewodniczący Marek Ratajczak poinformował, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji stałych, które odbyło się 17 grudnia, 

gdzie radni zadawali liczne pytania. Następnie poprosił Panią Skarbnik o krótkie zreferowanie 

uchwały. 

Skarbnik Gminy Ludomira Śpiączka omówiła projekt uchwały w sprawie wykazu 

wydatków budżetu gminy Nowy Tomyśl, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2018 wskazując, że w pierwotnym projekcie uchwały, miały to być zadania na łączną kwotę 

3 572 183,03 zł. Następnie poinformowała, że na posiedzeniu wspólnym komisji 

przedstawiona została także autopoprawka do projektu uchwały (załącznik nr 5 

do protokołu), która zwiększyła te wydatki do kwoty 4 645 695,83 zł. Dalej Pani Skarbnik 

odczytała kolejno każde z zadań ujętych w wykazie wydatków niewygasających – zgodnie 

z wykazem stanowiącym załącznik nr do uchwały. 

Przewodniczący Marek Ratajczak  poinformował, że radni pozytywnie zaopiniowali 

projekt uchwały oraz autopoprawkę podczas posiedzenia wspólnego komisji.  

Następnie, wobec braku pytań radnych, zarządził głosowanie nad przyjęciem 

autopoprawki do projektu uchwały.  

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych – autopoprawkę przyjęto 15 głosami „za”. 

 

Wyniki głosowania 

Głosów „za” - 15  

(W. Andryszczyk, T. Antuszewski, Ł. Chalasz, L. Drążkowiak, R. Górczyński, M. Jandy, 

R. Kret, H. Krzeszowski, B. Lipiecki, A. Molenda-Gałganek, A. Polański, M. Ratajczak, 

P. Szymkowiak, K. Wilkoszarska, T. Wlekły) 

Głosów „przeciw”: 0 

Głosów „wstrzymujących się”: 1 (T. Matusiak)  

 

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

wykazu wydatków budżetu gminy Nowy Tomyśl, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2018, wraz z przegłosowana autopoprawką.  

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych – uchwała została podjęta 14 głosami „za”. 

 

Wyniki głosowania 

Głosów „za” - 14  

(W. Andryszczyk, Ł. Chalasz, L. Drążkowiak, R. Górczyński, M. Jandy, R. Kret, 

H. Krzeszowski, B. Lipiecki, A. Molenda-Gałganek, A. Polański, M. Ratajczak, 

P. Szymkowiak, K. Wilkoszarska, T. Wlekły) 
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Głosów „przeciw”: 0 

Głosów „wstrzymujących się”: 2 (T. Antuszewski, T. Matusiak)  

 

Uchwała nr IV/31/2018 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 5 

 Skarbnik Gminy Ludomira Śpiączka omówiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowy Tomyśl na lata 2019 do 2026 zgodnie z treścią 

objaśnień do uchwały. 

 Następnie Pani Skarbnik przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu o projekcie WPF, odczytując sentencję uchwały Składu Orzekającego z dnia 

11 grudnia 2018 r. (załącznik nr 6 do protokołu) – wydana została opinia pozytywna. 

 Przewodniczący Marek Ratajczak poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez radnych na posiedzeniu wspólnym komisji stałych oraz poinformował, 

że zgłoszona została autopoprawka do projektu.  

 Skarbnik Gminy Ludomira Śpiączka omówiła autopoprawkę do projektu uchwały, 

zgodnie z treścią stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu. 

 Przewodniczący Marek Ratajczak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Tomasz Antuszewski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym komisji 

stałych, zadał pytanie dotyczące §15 projektu uchwały budżetowej i wówczas wskazano, 

że kwota 10 mln jest niezbędna, na potrzeby zaciągania zobowiązań przez Burmistrza w okresie 

roku budżetowego. Radny wskazał, że jest to związane z planowanym w roku 2019 

zaciągnięciem następujących umów na okres trzyletni:  

- utrzymanie czystości w mieście – ok 3 mln zł, 

- zakup energii – ok 4,5 mln, 

- zimowe utrzymanie dróg – ok 1,5 mln. 

Natomiast w omawianej autopoprawce do WPF, w załączniku nr 2 wskazuje się, że w związku 

z brakiem możliwości ogłoszenia przetargów na okres trzech lat, wycofano się z wprowadzania 

do realizacji tych trzech przedsięwzięć bieżących. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wycofano się z wprowadzania tych pozycji do WPF, 

ponieważ od tego roku nie będzie można przeprowadzać przetargu na 3 lata. Kwota wskazana 

w uchwale budżetowej na 2019 rok w § 15 będzie natomiast służyła, aby przeprowadzać 

przetargi, kiedy już będzie można korzystać z platformy zamówień.  

Radny Adam Polański zwrócił uwagę, że na rozbudowę Szkoły Podstawowej nr 1 miało 

być przeznaczonych 3,5 mln zł i chciał się dowiedzieć, dlaczego to się zmniejszyło. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w projekcie załącznika nr 2 jest większa kwota 

zabezpieczona na przedsięwzięcie dotyczące rozbudowy Szkoły Podstawowej nr 1, natomiast 

zmniejszony został limit na 2019 rok. Zapewniła także, że jeśli w trakcie roku, gdy zostaną 

przeprowadzone postępowania i będzie taka potrzeba, będzie można ten limit zwiększyć.  

Radny Tomasz Antuszewski zwrócił się z zapytaniem do Pani Skarbnik, czy dobrze 

rozumie, że przetargi o które pytał wcześniej, będą mogły być przeprowadzane, ale po 

uruchomieniu platformy zamówień publicznych. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że postępowania na 2019 rok są już prowadzone, a umowy 

na okres trzyletni będą zawierane od 2020 roku. 
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Radny Tomasz Antuszewski wyraził zdanie, że uzasadnienie potrzeby zabezpieczenia 

10 mln zł wskazane w uchwale budżetowej odnosi się już do roku 2019, więc kłóci się 

to z treścią zgłoszonej autopoprawki, dlatego prosi o wyjaśnienie. 

 Pani Skarbnik poinformowała, że w tej chwili ogłoszone są przetargi na zadania, które 

były planowane jako przedsięwzięcia trzyletnie i obecnie się z nich wycofujemy i przetarg jest 

robiony na rok 2019, na wysokość środków zaplanowanych w budżecie. Natomiast środki 

wskazane w WPF są zabezpieczone na lata kolejne – będą to przetargi przeprowadzone pod 

koniec 2019 roku, ale już na okres trzyletni. 

Wobec braku dalszych pytań, Przewodniczący Marek Ratajczak zarządził głosowanie 

nad przyjęciem autopoprawki do projektu uchwały.  

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych – autopoprawkę przyjęto jednomyślnie. 

 

Wyniki głosowania 

Głosów „za” - 16  

(W. Andryszczyk, T. Antuszewski, Ł. Chalasz, L. Drążkowiak, R. Górczyński, M. Jandy, 

R. Kret, H. Krzeszowski, B. Lipiecki, T. Matusiak, A. Molenda-Gałganek, A. Polański, 

M. Ratajczak, P. Szymkowiak, K. Wilkoszarska, T. Wlekły) 

Głosów „przeciw”: 0 

Głosów „wstrzymujących się”: 0  

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowy Tomyśl na lata 2019 do 2026, 

wraz z przyjetą autopoprawką. 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych – uchwałę podjęto jednomyślnie. 

 

Wyniki głosowania 

Głosów „za” - 16  

(W. Andryszczyk, T. Antuszewski, Ł. Chalasz, L. Drążkowiak, R. Górczyński, M. Jandy, 

R. Kret, H. Krzeszowski, B. Lipiecki, T. Matusiak, A. Molenda-Gałganek, A. Polański, 

M. Ratajczak, P. Szymkowiak, K. Wilkoszarska, T. Wlekły) 

Głosów „przeciw”: 0 

Głosów „wstrzymujących się”: 0  

 

Uchwała nr IV/32/2018 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6 

Skarbnik Gminy Ludomira Śpiączka omówiła projekt uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej na rok 2019 wskazując, że w projekcie ustala się łączną kwotę dochodów budżetu 

w wysokości 135.440.166,84 zł, w tym:  

- dochody bieżące w kwocie 131.360.539,51 zł,  

- dochody majątkowe w kwocie 4.079.627,33 zł. 

Wydatki ustalono natomiast na łączną kwotę 151.414.418,84 zł, z tego: 

- wydatki bieżące w kwocie 120.713.178,13 zł, 

- wydatki majątkowe w kwocie 30.701.240,71 zł. 

Proponowane dochody bieżące są wyższe od wydatków bieżących o kwotę 10 647 361,38 zł. 

Pani Skarbnik wskazała, że wobec tego, projekt spełnia wymóg wynikający z art. 242 ustawy 
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z 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. Projektowany budżet zakłada deficyt 

w wysokości 15 974 252,00 zł, który planuje się sfinansować przychodami z kredytu. 

Planowane przychody z kredytów wynoszą 19 530 000,00 zł. Określa się łączną kwotę 

planowanych rozchodów obejmujących spłatę kredytów i pożyczek w wysokości 3.555.748,00 

zł, a zaplanowany w projekcie dług na koniec 2019 roku wyniesie 46 695 255,14 zł. Wskaźnik 

zadłużenia w stosunku do planowanych dochodów wyniesie 34,48%, a roczny wskaźnik 

obsługi długu 3,22%. 

Przewodniczący Marek Ratajczak poinformował, że podczas posiedzenia wspólnego 

komisji projekt był szczegółowo dyskutowany oraz miało miejsce opiniowanie projektu przez 

poszczególne komisje. Następnie poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie opinii 

poszczególnych komisji. 

Pani Skarbnik zawnioskowała, o przedstawienie w pierwszej kolejności opinii 

Regionalnej Izby Rachunkowej i wobec zgody Przewodniczącego odczytała uchwały Składu 

Orzekającego z dnia 11 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażanie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu (załącznik nr 8 i 9 do protokołu) 

– wydane zostały opinie pozytywne. 

Przewodniczący Marek Ratajczak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Piotr Szymkowiak poinformował, że na posiedzeniu wspólnym komisji projekt 

był bardzo szczegółowo dyskutowany, natomiast został on zobligowany przez jednego 

z mieszkańców do zadania pytania dotyczącego budowy dróg i kanalizacji deszczowej 

w rejonie ul. Świerkowej i ul. Sienkiewicza. Radny wskazał, że na to zadanie przewidziano 

w budżecie 2 353 tys. zł i chciał się dowiedzieć, co za tą kwotę zostanie wykonane. 

Zastępca Burmistrza Pani Adrianna Zielińska poinformowała, że nie jest w stanie 

wskazać dokładnego zakresu zadania, ale jeśli to będzie satysfakcjonujące, to jeszcze dziś 

postara się przesłać mailowo odpowiedź na to pytanie.  

Burmistrz Włodzimierz Hibner wskazał, że postępowanie przetargowe zweryfikuje jaki 

zakres prac będzie można wykonać i to dotyczy wszystkich planowanych zadań. Podkreślił 

następnie, że proponowana uchwała budżetowa to jest maksimum, które chce wykonać, 

natomiast życie samorządowe to zweryfikuje. Burmistrz wskazał, że samorządy borykają się 

z problemami związanymi z  postępowaniami przetargowymi, ponieważ oferty znacząco 

przekraczają często zdecydowanie zaplanowane kwoty. Jeśli okaże się, że zabezpieczone środki 

będą niewystarczające, zawsze można przygotować nowa ofertę z innym zakresem 

przedmiotowym zadania. Burmistrz wyraził na koniec nadzieję, że ceny zaczną jednak spadać. 

Radny Piotr Szymkowiak zaznaczył, że mieszkańców interesuje gdzie planuje się prace, 

ale odpowiedź Pani Burmistrz go satysfakcjonuje. Następnie zwrócił się z zapytaniem o zadanie 

dotyczące budowy placu przy ul. Szpitalnej i Świerkowej, które jest w planach od wielu lat 

i na które zabezpieczono w budżecie na 2019 r. ponad 699 tys. zł, ale jest to także zadanie 

w planach na 2020 rok, w kwocie 300 tys. zł. Radny chciał się dowiedzieć, czy to oznacza, 

że plac nie zostanie wykonany w całości w przyszłym roku.  

Burmistrz Włodzimierz Hibner wskazał, że podobnie jak w poprzednim pytaniu, zależy 

to od przebiegu  postępowań przetargowych.  

Radny Piotr Szymkowiak wyraził nadzieję, że uda się chociaż rozpocząć prace 

w przyszłym roku. Następnie zwrócił się z zapytaniem o rozbudowę Szkoły Podstawowej nr 1. 

Radny chciał się dowiedzieć, czy realizowane będą tam dwie inwestycje tj. po pierwsze budowa 
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boisk za ok 1 mln zł, a po drugie rozbudowa szkoły, za ok 3,5 mln zł i co obejmować będzie 

to drugie zadanie – czy w planach jest budowa sali sportowej. 

Zastępca Burmistrza Adrianna Zielińska poinformowała, że dyrektor szkoły prosił 

o spotkanie w styczniu i ustalenie zakresu prac, ponieważ ma on także pomysły 

co do rozwiązań. Pani Burmistrz wskazała, że na tą chwilę dokładnej wiedzy na ten temat 

nie ma, ale pierwotny plan obejmował budowę sali sportowej. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń, Przewodniczący Marek Ratajczak poprosił 

przewodniczących komisji o poinformowanie, w jaki sposób przebiegło opiniowanie projektu 

budżetu w poszczególnych komisjach. 

Adam Polański Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Sportu Zdrowia i Spraw 

Społecznych wskazał, że komisja zaopiniowała projekt pozytywnie – 7 radnych „za” i 1 głos 

wstrzymujący się. 

Piotr Szymkowiak Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów 

wskazał, że komisja zaopiniowała projekt jednogłośnie pozytywnie – 7 radnych obecnych było 

„za”. 

Mateusz Jandy Przewodniczący Komisji Komunalnej Prawa i Porządku Publicznego 

wskazał, że komisja zaopiniowała projekt jednogłośnie pozytywnie – 7 radnych „za”, przy 

jednym radnym nieobecnym. 

Radosław Kret Wiceprzewodniczący Komisji Obszarów Wiejskich Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska wskazał, że komisja zaopiniowała projekt jednogłośnie pozytywnie. 

Poinformował również, że na posiedzeniu wspólnym komisji Przewodniczący Bogusław 

Nawrot zawnioskował o przyspieszenie prac związanych z zamianą gruntów pod budowę 

świetlicy wiejskiej w Szarkach oraz - po uzyskaniu pozwolenia na budowę świetlicy w Grubsku 

– powrót wiosną do tematu budowy tej świetlicy.  

Przewodniczący Marek Ratajczak poinformował, że sygnalizowana była autopoprawka 

do projektu uchwały i poprosił Panią Skarbnik o jej zreferowanie. 

Skarbnik Gminy Ludomira Śpiączka omówiła pierwszą autopoprawkę do uchwały 

budżetowej na 2019 rok, zgodnie z treścią stanowiącą załącznik nr 10 do protokołu. Następnie 

Pani Skarbnik wskazała, że przygotowana została także druga autopoprawka, która radni dostali 

w dniu sesji, a następnie omówiła ją wskazując, że nie wprowadza ona zmian w treści samej 

uchwały budżetowej, ale przenosi się w dziale „Transport i łączność” środki pomiędzy 

rozdziałami tj. 96 tys. zł z remontu dróg gruntowych na zakup usług komunikacji miejskiej – 

autopoprawka stanowi załącznik nr 11 do protokołu,  

Wiceprzewodniczący Wojciech Andryszczyk podziękował za autopoprawkę nr 2, 

ponieważ wychodzi się naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców, wprowadzając wiele 

dodatkowych tras także do Jastrzębska, Sękowa i Borui Kościelnej.  

Radny Piotr Szymkowiak wskazał, że zastanawiają go umniejszone kwoty 

na utrzymanie zimowe dróg i remonty dróg gruntowych i chciał się dowiedzieć, czym to jest 

spowodowane.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że umniejszając kwotę na zadaniu remonty doraźne dróg 

gminnych gruntowych kwotę 500 tys. zł przeniesiono na zadanie „zakup energii”. Natomiast 

z 220 tys. zł z zimowego utrzymania dróg przeznaczono 50 tys. zł na „zakup energii” oraz 170 

tys. zł na utrzymanie czystości w mieście. Przesunięcia spowodowane są odbytymi 
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postępowaniami przetargowymi na zakup energii i utrzymanie czystości w mieście, 

gdzie wszystkie oferty przewyższały zaplanowane kwoty.  

Radny Piotr Szymkowiak wyraził opinię, że rozumie te sytuację, ale ma nadzieję, 

że jeśli wydarzy się coś takiego, że będzie trzeba będzie drogi gruntowe wyremontować, 

to znajdzie się jakiś sposób, aby zasilić ten paragraf, ponieważ 500 tys. zł to znaczna kwota.  

Pani Skarbnik wyraziła opinię, że środki na to zadanie są potrzebne i zapewniła, 

że w trakcie roku, najpóźniej w marcu po rozliczeniu roku 2018, na pewno zostaną podjęte 

odpowiednie działania.  

Wobec braku dalszych pytań, Przewodniczący Marek Ratajczak zarządził głosowanie 

nad przyjęciem autopoprawki nr 1 do projektu uchwały budżetowej na 2019 rok.  

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych – autopoprawkę przyjęto jednomyślnie. 

 

Wyniki głosowania 

Głosów „za” - 16  

(W. Andryszczyk, T. Antuszewski, Ł. Chalasz, L. Drążkowiak, R. Górczyński, M. Jandy, 

R. Kret, H. Krzeszowski, B. Lipiecki, T. Matusiak, A. Molenda-Gałganek, A. Polański, 

M. Ratajczak, P. Szymkowiak, K. Wilkoszarska, T. Wlekły) 

Głosów „przeciw”: 0 

Głosów „wstrzymujących się”: 0  

Następnie Przewodniczący Marek Ratajczak zarządził głosowanie nad przyjęciem 

autopoprawki nr 2 do projektu uchwały budżetowej na 2019 rok.  

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych – autopoprawkę przyjęto jednomyślnie. 

 

Wyniki głosowania 

Głosów „za” - 16  

(W. Andryszczyk, T. Antuszewski, Ł. Chalasz, L. Drążkowiak, R. Górczyński, M. Jandy, 

R. Kret, H. Krzeszowski, B. Lipiecki, T. Matusiak, A. Molenda-Gałganek, A. Polański, 

M. Ratajczak, P. Szymkowiak, K. Wilkoszarska, T. Wlekły) 

Głosów „przeciw”: 0 

Głosów „wstrzymujących się”: 0  

Na koniec Przewodniczący zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

uchwały budżetowej na 2019 rok wraz z przyjętymi autopoprawkami. 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych – uchwałę podjęto jednomyślnie. 

 

Wyniki głosowania 

Głosów „za” - 16  

(W. Andryszczyk, T. Antuszewski, Ł. Chalasz, L. Drążkowiak, R. Górczyński, M. Jandy, 

R. Kret, H. Krzeszowski, B. Lipiecki, T. Matusiak, A. Molenda-Gałganek, A. Polański, 

M. Ratajczak, P. Szymkowiak, K. Wilkoszarska, T. Wlekły) 

Głosów „przeciw”: 0 

Głosów „wstrzymujących się”: 0  

 

Uchwała nr IV/33/2018 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 7 

 Przewodniczący Marek Ratajczak poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

wpłynęło jedno zapytanie Radnego Tomasza Antuszewskiego w sprawie trybu przekazywania 

autopoprawek do projektów oraz wskazał, że udzielona została przez Burmistrza także 

odpowiedź na to zapytanie.  

Radny Tomasz Antuszewski stwierdził, że satysfakcjonuje go ta odpowiedź i zwrócił 

się z prośbą żeby w przyszłości więcej powiedzieć, dlaczego wprowadzamy autopoprawkę 

tak późno i to wyczerpuje temat. 

Radny Błażej Lipiecki odczytał i złożył zapytanie w sprawie projektów inwestycyjnych 

prowadzących prowadzony przez gminę Nowy Tomyśl, a oczekujących na pozwolenie 

na budowę oraz interpelację w sprawie właściwego oświetlenia przejść dla pieszych na terenie 

gminy Nowy Tomyśl (załącznik nr 12 do protokołu). 

Ad. 8 

Przewodniczący Marek Ratajczak poinformował, że udzielona została przez Burmistrza 

zarówno odpowiedź na zapytanie radnego Tomasza Antuszewskiego jak i zapytanie radnego 

Adama Polańskiego, w sprawie utworzenia tzw. społecznej lodówki na terenie gminy.  

Radny Adam Polański podziękował, za szybką odpowiedź i zwrócił się z zapytaniem,  

czy w tym okresie udało się zainteresować tematem bardziej i rozszerzyć tę odpowiedź. 

Zastępca Burmistrza Adrianna Zielińska poinformowała, że podjęte zostały działania 

i został wskazany pracownik, który ma się tym zająć. Pani Burmistrz wskazała, że będziemy 

się starali skorzystać z dobrych praktyk sąsiedniej gminy, ale trzeba poczekać na jakieś efekty 

w postaci konkretnej odpowiedzi. 

 

Ad. 9 

 Przewodniczący Marek Ratajczak poinformował, że 7 grudnia 2018 roku wydane 

zostało postanowienie Komisarza Wyborczego w Poznaniu II w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Nowym Tomyślu w okręgu wyborczym numer 

2 - postanowienie to dotyczy wygaśnięcia mandatu radnego Andrzeja Wałęsy. Przewodniczący 

wskazał, że jest to już prawomocne postanowienie i niebawem będzie powołana w miejsce 

radnego nowa osoba. 

Następnie Przewodniczący poinformował, że wpłynęło również zaproszenie 

dla radnych Rady Miejskiej w Nowym Tomyślu na marszobieg powstańczy z okazji setnej 

rocznicy Powstania Wielkopolskiego - odbędzie się ono dnia 3 stycznia 2019 roku. 

Podobno kilka pojemników zostało w mieście. Podobno dlatego że to są informacje od 

mieszkańca. Kilka pojemników zostało zlikwidowanych. Natomiast tu przy Biedronce i 

gdzieś jeszcze jeden pojemnik to po prostu tragedia. Szmaty najróżniejszych i wyglądało to 

fatalnie. 

Radna Krystyna Wilkoszarska w imieniu mieszkańców zwróciła się z prośbą 

o zainteresowanie następującymi sprawami: 

- stanem pojemników na odzież na terenie miasta, 

- kwestią odśnieżania/posypywania dróg zbyt późno, co sprawia, że mieszkańcy mają 

rano utrudniony dojazd do szkół i pracy, 

- wymianą lustra, które ma za zadanie ułatwiać wyjazd z ul. Łąkowej w ul. Długą, 

- zapewnieniem miejsca dla spotkań radnych z mieszkańcami. 

 Wiceprzewodniczący Wojciech Andryszczyk zaprosił na obchody 100-lecia wybuchu 

Powstania Wielkopolskiego, które odbędą się 27 grudnia i rozpoczną się o godz. 16.00 Mszą 

św. w kościele na placu Chopina, a następnie o godz. 17.00 na placu Niepodległości. 
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Następnie podziękował radnym za głosowanie i jednogłośne przyjęcie budżetu. 

Radny Tomasz Matusiak zwrócił się z zapytaniem do Pani Burmistrz, czy jest już jakaś 

wizualizacja lub projekt planowanego parkingu przy PKP, ponieważ mieszkańcy docierają 

z obawą o wycinkę drzew. 

 

 Zastępca Burmistrza Adrianna Zielińska ustosunkowała się do wcześniejszych 

wypowiedzi i pytań radnych. 

 W kwestii pojemników na odzież Pani Burmistrz wyjaśniła, że pojemniki są ustawiane 

głównie przy drogach i placach i na te pojemniki są spisane umowy dzierżawy lub umowy 

o zajęcie pasa drogowego. Wówczas gmina posiada dane firmy, która zajmuje się zbiórką 

tej odzieży i może monitorować sytuację i interweniuje, jeśli nie są utrzymywane w porządku. 

Natomiast w ostatnim czasie pojawiły się pojemniki nieoznakowane i stanowią one problem 

i należy podjąć działania, aby one zniknęły. 

 Następnie Pani Burmistrz Adrianna Zielińska odniosła się do kwestii zimowego 

utrzymania ulic, informując, że w zawartych umowach jest wskazanie, w jakim czasie 

od zawiadomienia lub ustania opadów firma musi się pojawić. W przypadku, kiedy wskazany 

standard nie jest zachowany, wtedy gmina może nakładać kary. Pani Burmistrz zapewniła, 

że firmy będą pilnowane, żeby wykonywali te zadania dobrze. Zwróciła się też z prośbą 

do mieszkańców, aby zgłaszać takie sytuacje, ponieważ pracownicy nie są w stanie 

monitorować wszystkich ulic. W takich przypadkach będą mogli natomiast doraźnie wspomóc 

i np. posypać dane skrzyżowanie czy ulicę.  

 Zastępca Adrianna Zielińska zapewniła następnie radną Krystynę Wilkoszarską, 

że sprawdzona zostanie kwestia ustawienia lustra na wskazanym skrzyżowaniu 

oraz poinformowała, że w przypadku spotkań radnych z mieszkańcami, można będzie 

skorzystać z salki, w terminach, kiedy nie jest ona zajęta.   

Dalej, Pani Burmistrz podjęła temat budowy parkingu przy dworcu PKP wskazując, 

że nie ma jeszcze takiego dokładnego rozeznania jak będzie on wyglądał, ponieważ PKP jest 

dopiero na etapie wyboru projektanta nowego dworca. Pani Burmistrz zapewniła, że jeśli będzie 

miała już jakąś wiedzę na ten temat, przekaże ją radnym. 

Radny Henryk Krzeszowski zwrócił się z prośbą o informację, jak będzie kursował 

autobus do Jastrzębska Starego, ponieważ chciałby zawiadomić mieszkańców. 

Pani Burmistrz wskazała, że wszyscy radni otrzymali dziś maila z opisem tras 

oraz mapkami. 

Radny Adam Polański odniósł się do kwestii pojemników na odzież informując, że przy 

drodze w kierunku Starego Tomyśla, jeden z pojemników stoi zawsze pusty w szczerym polu 

i zasugerował, aby dać znać właścicielowi, aby przestawić go w inne miejsce, gdzie będzie 

bardziej potrzebny. Następnie podjął temat oświetlenia i bezpieczeństwa na przejściach 

dla pieszych wyrażając opinię, że niektóre przejścia nie są dostosowane dla osób 

niepełnosprawnych, poruszających się na wózkach. Radny zaapelował, aby przy okazji 

rozwiązać tą kwestię, szczególnie w strategicznych miejscach, takich jak szkoły czy urzędy. 

Zastępca Burmistrza Adrianna Zielińska odniosła się do wypowiedzi radnego dziękując 

za informacje o pojemniku oraz informując, że jeśli chodzi o dostępność przestrzeni miejskiej 

dla osób z niepełnosprawnością, to dzień przed sesją odbyło się spotkanie z osobami, które 

realizują projekt, w ramach którego przygotowane będzie opracowanie dotyczące dostępności 

obiektów użyteczności publicznej. Pani Burmistrz wskazała, że przygotowany materiał 

na pewno zostanie wykorzystany, a także przekazany radnym. 

Radny Radosław Kret zwrócił się z prośbą o przekazanie informacji na temat programu 

wymiany pieców opałowych i zasad pozyskania dofinansowania. 

Zastępca Burmistrza Adrianna Zielińska poinformowała, że wszystkie druki powinny 
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być dostępne na stronie internetowej, ale jeżeli byłby problem to je prześle. Wskazała następnie 

jaki jest mechanizm pozyskania dofinansowania, ale zaznaczyła, że w związku z bardzo dużym 

zainteresowaniem mieszkańców, obecnie trzeba czekać w kolejce. W ciągu roku udzielane 

są dotacje na łączną kwotę w wysokości 100 tys. zł na wymianę właśnie pieca, wykonanie 

przyłączy i na montaż pomp ciepła. Jeśli wpływa wniosek i są jeszcze środki w budżecie 

na dany rok, to jest on rozpatrywany i spisywana jest umowa, a jeśli nie ma już środków osoba 

wpisywana jest na listę oczekujących. 

Radny Adam Polański zwrócił się do Burmistrza wskazując, że w Nowym Tomyślu 

powstaje szereg murali patriotycznych i wie, że wynika to z faktu wzięcia udziału w projekcie 

z dofinansowaniem na ten cel. Zauważył jednak, że wielu mieszkańców pyta, czy będą również 

jakieś inne pomysły na murale nie patriotyczne. Poprosił następnie Burmistrza o krótka 

informację na ten temat. 

Burmistrz Włodzimierz Hibner potwierdził, że jest zwolennikiem streetartu, 

ale jednocześnie wskazał, że aby zrobić coś w tym temacie, należy znaleźć ściany, które 

mogłyby zostać wykorzystane w tym celu.  Wyraził zdanie, że tematyka murali może być różna 

i pomysły same przyjdą, natomiast najważniejsza jest teraz pomoc w szukaniu miejsc. 

Burmistrz poinformował, że nawet jeżeli będą to ściany prywatne, zawsze Gmina może 

zawrzeć porozumienie na wykonanie takiego muralu. Wskazał także, że są świetni artyści 

w Polsce, m.in. Pan Jarosław Fabisiak, który wykonał większość z murali w Nowym Tomyślu. 

Wyraził opinię, że Nowym Tomyśl to piękne miasto i murale są też ciekawostką turystyczną, 

więc warto szukać kolejnych ścian.  

Radny Radosław Kret podjął temat braku oznakowania dojazdu do posesji 

w miejscowości Boruja Kościelna z ulicy Cichej. Radny wskazał, że jest to dość duży problem, 

ponieważ powstają tam osiedla domków i jest ich już bardzo dużo. Zdarzyło się w ostatnim 

czasie, że ktoś się źle poczuł i karetka bardzo długo szukała domu. Radny zwrócił się 

z zapytaniem, czy jest szansa, żeby oznakować dojazd do tych posesji i postawić tabliczki 

z numerami domów. 

Zastępca Burmistrza Adrianna Zielińska poinformowała, że tymi sprawami zawsze 

zajmowali się sołtysi, którzy składają zapotrzebowanie na wykonanie takich tabliczek 

i wskazywali miejsca gdzie powinny zostać ustawione. Wskazała także, że warto skontaktować 

się z Panią sołtys, która ustali jakie tabliczki są potrzebne i będzie to mogła zgłosić w Urzędzie.  

Przewodniczący Marek Ratajczak pogratulował Burmistrzowi, że Rada zaakceptowała 

projekt tego budżetu tak sprawnie i szybko. Jednocześnie wyraził zdanie, że skoro strona 

ustawodawcza sprostała swojemu zadaniu, to ma nadzieję, że strona wykonawcza również 

te zadania sprawnie przeprowadzi.  

Radny Piotr Szymkowiak wyraził zdanie, że to będzie trudny rok dla Burmistrza 

i dla całego zespołu, ponieważ będzie trzeba wiele inwestycji skończyć, a jest jeszcze projekt 

budżetu, który został dziś przyjęty przez Wysoką Radę. Wyraził jednak nadzieję, że Zastępczyni 

Burmistrza Adrianna Zielińska podoła temu zadaniu i radni w przyszłym roku nie będą musieli 

głosować nad wydatkami niewygasającymi. Radny wyraził opinię, że takie zadania mogą się 

zdarzyć, ale w tym roku jest ich dużo i na dużą kwotę, czego nie ma w okolicznych gminach. 

Radny podkreślił, że taka opinia nie znaczy, że przeszedł do opozycji, ale jedynie dba o to, żeby 

gmina się rozwijała. Stwierdził również, że głosował za uchwaleniem nowego budżetu, 

ponieważ jest on do zrealizowania, tylko przy odpowiednim zaangażowaniu i podejściu 

pracowników Urzędu. Następnie życzył Burmistrzowi powodzenia w jego realizacji. 

Burmistrz Włodzimierz Hibner podziękował za przyjęcie projektu budżetu 

i potwierdził, że jest on ambitny, ale na miarę możliwości. Wyraził także nadzieję, że się z niego 

wywiąże, ale jednocześnie poprosił, aby pamiętać, że czyhają zagrożenia, których nie jesteśmy 
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w stanie teraz dostrzec. Wskazał, że będzie trzeba się zmierzyć m.in. z podwyżkami cen energii, 

co samorządy bardzo mocno odczują. Zauważył także, że dostrzegalny jest problem 

z pracownikami w sferze budżetowej, których raczej ubywa i trudno o specjalistów 

Następnie Burmistrz Włodzimierz Hibner złożył mieszkańcom życzenia z okazji Świąt 

Bożego Narodzenia. Burmistrz podkreślił, że jest to szczególny okres pojednania i zwrócił się 

z oświadczeniem do radnego Adama Polańskiego.  

Burmistrz Włodzimierz Hibner oświadczył, że kierując pismo 23 lutego 2016 roku 

do Wielkopolskiego Kuratora Oświaty, w sprawie podjęcia czynności zmierzających 

do ustalenia, czy doszło do naruszenia obowiązków lub uchybienia godności wykonywania 

obowiązków nauczyciela, nie miał intencji wywoływania w odniesieniu do Pana Adama 

Polańskiego jakichkolwiek sankcji czy reakcji nieprzychylnych w sferze służbowej, 

zawodowej czy prywatnej. Burmistrz poinformował, że w przypadku wystąpienia takich 

konsekwencji jego pisma, wyraża z ich powodu ubolewanie. Jednocześnie wyraził nadzieję, 

że będzie dobrze współpracować z Panem Adamem Polańskim jako nauczycielem, radnym 

i Przewodniczącym Komisji Oświaty.  

Następnie Burmistrz podziękował radnym za panującą atmosferę i wskazał, 

że naprawdę bardzo miło się pracuje, co też wpływa z kolei na pracę Urzędu i motywuje 

do dalszej pracy. 

Przewodniczący Marek Ratajczak wskazał, że oświadczenie Pana Burmistrza kończy 

trzyletni spór między nim a radnym i wyraził swoje zadowolenie z tego faktu stwierdzając, 

że zgoda zawsze buduje. Następnie złożył serdeczne życzenia bożonarodzeniowe 

oraz noworoczne.  

Na zakończenie sesji Wiceprzewodniczący Wojciech Andryszczyk zaproponował 

wspólne odśpiewanie kolędy „Cicha Noc” oraz podzielenie się opłatkiem.  

Ad. 29 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 15.05 Przewodniczący Marek Ratajczak 

zamknął posiedzenie IV sesji Rady Miejskiej w Nowym Tomyślu kadencji 2018 – 2023. 

   

       Protokołowała       Przewodniczył 

/-/ Adrianna Brzostowska      Przewodniczący Rady Miejskiej 

                           /-/ Marek Ratajczak  

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Lista obecności gości. 

4. Imienne wykazy głosowań radnych. 

5. Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków budżetu gminy 

Nowy Tomyśl, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018. 

6. Opinia RIO do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 - 2026. 

7. Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nowy Tomyśl na lata 2019 do 2026. 

8. Opinia RIO do projektu uchwały budżetowe na 2019 r. 

9. Opinia RIO w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu na 2019 rok. 

10. Autopoprawka nr 1 do projektu uchwały budżetowej na 2019 rok. 

11. Autopoprawka nr 2 do projektu uchwały budżetowej na 2019 rok. 
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12. Złożone podczas sesji zapytania i interpelacje. 

13. Uchwały podjęte podczas sesji. 

 

Przebieg obrad sesji jest transmitowany, a nagranie jest dostępne w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Miejskiego - www.bip.nowytomysl.pl w dziale Rada Miejska. Obrady 

są również retransmitowane w Telewizji Kablowej Spółdzielni Mieszkaniowej. 

 

Protokół wraz z załącznikami jest publikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Miejskiego – www.bip.nowytomysl.pl w dziale Rada Miejska /Protokoły z sesji RM/, a wszystkie 

podjęte na sesji uchwały w dziale Rada Miejska/Uchwały Rady Miejskiej/Rejestr uchwał 

kadencji 2018-2023. 

 

  

http://www.bip.nowytomysl.pl/

